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Kommunfullmäktige 

Datum  
2021-06-14 

 

 
Plats och tid Plenisalen, måndagen den 14 juni 2021 kl 18:00 – 21:00 

Ajournering: 19.25 – 19.35 
 

Beslutande Leif Larsson, ordförande (C) 
Gudrun Brunegård, 1:e v ordf (KD) 
Lennart Nygren, 2:e vice ordf (S), ordf § 88 
Peter Karlsson (C) 
Magnus Danlid (C) 
Anna Svensson (C) 
Lisbeth Karlsson (C) 
Marcus Jonmyren (C) 
Lars Sandberg (C) 
Bo Svensson (C) 
Jacob Käll (C) 
Eva Svensson (C) 
Kent Skaate (C) 
Bertil Carlsson (C) 
Ingela Nilsson Nachtweij (-) t o m § 81 
Erik Paulsson (-) 
Marie Nicholson (M) 
Tomas Peterson (M) 
Johan Blomberg (M) 
Maria Lundmark (M) 
Niklas Gustafsson (M) 
Håkan Nyström (M) 
Ola Gustafsson (KD) 
Christina Sorsa (KD) 
Nina Gustafsson (KD) fr o m § 76 
Torbjörn Sandberg (KD) 
Daniel Nestor (S) 
Helen Nilsson (S) 
Eva Berglund (S) 
Peter Högberg (S) 
Lis-Astrid Andersson (S) 
Kenneth Björklund (S) 
Cissi Hammar (S) 
Pernilla Eriksson (S) t o m § 92 
Mats Genfors (S) 
Emily Palenzuela (S) 
Stig Jaensson (S) 
Ann-Marie Blomgren (S) 
Lars Johansson (V) 
Peter Fjällgård (V) t o m § 92 
Pia Young (V) fr o m § 76 
Johanna Cederstrand (V) 
Jacob Kant (V) 
Petra Whidotti (SD) 
Jimmy Rödin (SD) 
Emil Larsson (SD) 
Peter Bengtsson (SD) 
Kjell Jakobsson ( - ) 
Anneli Jakobsson ( - ) 

  
Clara Castelblanco (KD) 
 
  
 
Birger Andersson (C) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dennis Lindström (C) 
 
 
Sören Sjöholm (M) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Maria Wisberg (S) 
 
 

Övriga närvarande Kommundirektör Carolina Leijonram 
Kommunsekreterare Jenny Andersson 
VD för Astrid Lindgrens Värld AB, Joacim Johansson  
Ekonomichef Roger Sjögren 

Paragrafer 75 - 94 
Sekreterare Jenny Andersson 
Protokolljusterare Emil Larsson 
 Justering sker genom digital signering. 
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§ 75  Ärendenr Id  
 

Val av protokolljusterare 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser Emil Larsson (SD) att justera dagens protokoll. 
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§ 76  2021/274 Id  
 

Joacim Johansson, VD, informerar utifrån årsredovisningen 2020 för 
Astrid Lindgrens Värld AB 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Joacim Johansson, VD för Astrid Lindgrens Värld AB, berättar om bolagets situation 
utifrån coronapandemin år 2020, omständigheterna relaterat till årsredovisningen 2020, 
vad bolaget står inför i nuläget samt möjliga scenarion under den närmaste framtiden. 
 
Astrid Lindgrens Värld AB led ett hårt slag ekonomiskt år 2020 pga pandemin. 
Resultatet blev minus 89 538 tkr, och omsättningen blev 18 588 tkr. Årsresultatet blev 
minus 2 582 tkr. De tvingades genomföra ett hårt sparpaket, bland annat avsluta 12 
tillsvidaretjänster. 
 
Parken öppnade 2021-05-28. De har haft en bra orderingång på både boende och 
biljettförsäljning. Omfattande restriktioner gäller nu fram till 2021-07-01. Efter det 
räknar de med att kunna ta emot fler gäster. 
 
Astrid Lindgrens Näs öppnade helger 2021-05-01 och har öppet varje dag sedan 2021-
05-28. De kämpar med lite låga besökssiffror, men kan starta med basutställningen i 
augusti. 
 
Planeringen för framtiden innehåller organisatoriska och fysiska förändringar i lokaler 
och mjukvara, fortsatt boendeutveckling samt återupptagande av renoverings -och 
underhållsplan. Pausade projekt tas åter in i tidsplanen. Prognosen är att att gå +/- 0 i 
resultat för år 2021. 
 
De kommer att utvärdera åtgärderna under pandemiåret, för att se vilka som eventuellt 
kan få följa med in i framtiden. 
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Deltagande i debatten 
Ingela Nilsson Nachtweij (-) 
Cissi Hammar (S) 
Marie Nicholson (M) 
 

Beslutsunderlag 
Astrid Lindgrens Värld AB - presentation för kommunfullmäktige 2021-06-14, KS 
2021.3220 
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§ 77  2021/33 Id  
 

Ledamöternas frågestund i kommunfullmäktige 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger frågestunden till handlingarna. 
 

Sammanfattning 
Anneli Jakobsson (-) ställer denna fråga till Vimarhem AB:s ordförande Magnus Danlid 
(C): ”När en hyresgäst flyttar och lämnar lägenheten i sämre skick än när man flyttar in, 
får vederbörande i de flesta fall stå för kostnad av renovering själva. Nu har ju som 
bekant Migrationsverket sagt upp sitt avtal med er och lägenheterna är i mycket dåligt 
skick. Med anledning av detta undrar jag: Varför fakturerar ni inte Migrationsverket för 
kostnad av renovering?” 
 
Magnus Danlid (C) svarar följande. ”Vimarhem har under ca 10-års tid hyrt ut hela det 
aktuella huset i Storebro till Migrationsverket där 23 lägenheter har inrymts. En affär 
som såväl Vimarhem som Migrationsverket har varit nöjda med. Vid några tillfällen 
under dessa år har några lägenheter fått utstå mer slitage än vad Vimarhem bedömt vara 
”normalt” slitage. Vid dessa tillfällen så har dialog förts mellan Vimarhem och 
hyresgästen Migrationsverket vilket resulterat i uppgörelser för vad som ska ingå inom 
det normala slitaget och vad som ska klassas som ovarsamt slitage där Migrationsverket 
har bekostat reparationer som varit utöver ”normalt” slitage.  
 
När så Migrationsverket aviserade att lämna Storebro och Vimmerby kommun förra 
hösten så inleddes återigen denna dialog. Efter besiktning så har Vimarhem ett anspråk 
som just nu förhandlas mellan parterna.  
 
Då jag var i Storebro och tittade på nämnda hus och dess lägenheter så kan jag 
konstatera att huset är i behov av renovering, där såväl ventilation, el och VA behöver 
ersättas med nytt p g a ålder. Det stämmer att även ytskiktet är slitet men det var det 
även då Migrationsverket inledde hyresperioden. Speciellt badrum och kök behöver 
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bytas i samtliga lägenheter, och vissa av dessa delar anser vi har slitits mer än normalt 
och ska ersättas av hyresgästen. 
 
Så det konkreta svaret på din fråga är att vi har en pågående förhandling gällande ett 
anspråk som Vimarhems ställt till Migrationsverket gällande onormalt slitage.  
 
Jag vill även passa på att säga att jag har noterat att det finns insändarskribenter som har 
kommit på idéen att nämnda hus skulle vara lämpligt att bygga om till trygghetsboende. 
Min samlade bedömning efter att ha besökt ett antal lägenheter i detta hus är; att 
tillgänglighetsanpassa dessa lägenheter skulle vara ett omöjligt projekt. Detta är ett 
gediget helgjutet hus där de flesta innerväggar också är gjutna i betong med väldigt få 
träväggar i. Ett modernt trygghetsboende kräver 100% tillgänglighet där badrum, kök o 
trapphus ska vara planfria o vara utformade så man kan röra sig fritt såväl inne i 
lägenheten, som in som ut vilket därför kräver hiss i samtliga tre trapphus.” 

 

Beslutsunderlag 
Fråga angående strategisk plan, KS 2021.3213 
Handlingsprogram för budget i balans 2020-2022, KS 2019.2963 
Fråga till Vimarhems ordförande Magnus Danlid - Varför fakturerar ni inte 
Migrationsverket för kostnad av renovering?, KS 2021.2924 
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§ 78  2021/113 Id  
 

Meddelanden till kommunfullmäktige år 2021 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger dagens meddelanden till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag 
Årsrapport 2020 för Kommunal hjälpmedelssamverkan, KHS, KS 2021.3184 
Protokollsutdrag § 10 Årsrapport 2020 för KHS, KS 2021.3183 
Ej verkställda beslut kvartal 1 2021 socialnämnden, KS 2021.2943 
Beslut KS 2021-05-25 Remiss angående valkretsindelning vid 2022 års val till 
regionfullmäktige, KS 2021.3070 
Remiss angående valkretsindelning vid 2022 års val till regionfullmäktige, KS 2021.2944 
Svar på granskningsrapport - socialnämndens ekonomi, KS 2021.3066 
Granskning socialnämndens ekonomi, KS 2021.2429 
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§ 79  2021/226 Id  
 

Interpellation angående smittspridningen inom äldreomsorgen i 
Vimmerby 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen tas upp vid nästa sammanträde med kommunfullmäktige  
den 6 september. 
 

Sammanfattning 

Interpellation 
Petra Whidotti (SD), ledamot i socialnämnden, ställer en interpellation till 
socialnämndens ordförande Lars Sandberg (C) angående smittspridningen inom 
äldreomsorgen i Vimmerby. 
 
Petra Whidotti (SD) är dock frånvarande vid dagens sammanträde.  
 
Kommunfullmäktiges presidium anser att det är rimligt att interpellanten finns 
närvarande i fullmäktige när svaret ges, så att man vid behov kan ställa ytterligare 
frågor. 
 

Beslutsunderlag 
Interpellation angående smittspridningen inom äldreomsorgen i Vimmerby,  
KS 2021.2596 
Interpellationssvar Petra Whidotti (SD), KS 2021.2750 
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§ 80  2021/257 Id  
 

Budgetuppföljning jan - april 2021 med prognos för helår 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner föreliggande budgetuppföljning med helårsprognos 

för Vimmerby kommun avseende perioden januari tom april år 2021. 
 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnden att redovisa statusrapport för 

handlingsplan till kommunstyrelsen i juni, augusti och september. 
 
3. Kommunfullmäktige godkänner nämndernas statusrapportering avseende 

uppföljning av internkontrollplan år 2021. 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelseförvaltningens ekonomiavdelning har sammanställt budgetuppföljning 
per 30 april med helårsprognos för kommunen. Av underlaget framgår följande. 
 
Budgetuppföljning januari-april                     
Utfallet är sammanlagt 41,1 mnkr och helårsprognosen är 25,4 mnkr. Investeringar 
prognostiseras till 67,5 mnkr. Resultatet beror delvis på naturliga variationer i 
periodisering av kostnader och intäkter. Resultatet är bättre än bokfört resultat 
motsvarande period föregående år. Under årets första fyra månader har investeringar 
skett med 8,3 mnkr.  
 
Helårsprognos 2021                  
Budgetuppföljningen per 30 april visar en prognos för helåret 2021 på 26,1 mnkr. 
Budget för året är 10,7 mnkr vilket innebär en positiv budgetavvikelse på totalt 15,4 
mnkr. Nämndernas sammantagna prognos är positiv och uppgår till 2,2 mnkr. Inom 
denna summa finns dock en underskottsprognos av socialnämnden med -6,4 mnkr vilket 
till stor del härrör sig till områdena IFO och LSS. Socialnämnden ska med anledning av 
detta även redovisa en handlingsplan.  
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Investeringsprognosen för hela året är 68,1 mnkr och innebär jämfört med budget (80 
mnkr) en avvikelse med 11,9 mnkr.  
 
Det prognostiserade årsresultatet, 26,1 mnkr, baserat på budgetuppföljning av utfall per 
april är bättre än årsbudget, 10,7 mnkr, och innebär ett överskott motsvarande 2,5 % 
andel av skatteintäkter och statsbidrag (budgeterad nivå: 1,1 %).  
 
Ekonomiavdelningen konstaterar att det prognostiserade resultatet uppfyller 
kommunallagens krav på budget i balans och god ekonomisk hushållning.  
Den positiva budgetavvikelsen beror dock i hög utsträckning på poster av engångs-
karaktär (prognos slutavräkning skatteintäkter 2020 och prognos preliminär slut-
avräkning 2021 samt realisationsvinster vid markförsäljningar). För att säkerställa en 
långsiktigt hållbar ekonomi är det därför nödvändigt att arbeta aktivt med åtgärder för 
att eliminera socialnämndens underskottsprognos. 
 
Nämnderna har redovisat statusrapportering avseende interna kontrollplaner år 2021 där 
flertalet kontrollpunkter är påbörjade eller klara och arbetet fortgår i stort sett enligt 
plan. 
 
Ekonomichef Roger Sjögren föredrar ärendet. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut SN 2021-05-20 Budgetuppföljning efter fyra månader 2021 samt helårsprognos, KS 
2021.3006 
Statusrapport Internkontrollplan 2021 hela kommunen, KS 2021.3005 
Budgetuppföljning april 2021 med årsprognos, KS 2021.3004 
Beslut KS 2021-05-25 § 138, KS 2021.3002 
 

Beslutet skickas till 
Kommunkoncernens nämnder och styrelser  
Koncernledningsgruppen 
Med handlingar. 
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§ 81  2021/65 Id  
 

Kommunens budget för år 2022 med plan 2023-2024 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer Budget för år 2022 med plan för 2023-2024. 
2. Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen för år 2022 till 22:36 per skattekrona. 
3. Kommunfullmäktige bemyndigar nämnderna att justera taxor och avgifter 
motsvarande allmän prisutveckling. 
4. Kommunfullmäktige anmodar nämnderna att utifrån kommunfullmäktiges 
övergripande mål och ekonomiska resursramar fastställa taxor/avgifter, detaljbudget, 
investeringsbudget och verksamhetsmål för år 2022 samt senast under november 2021 
återrapportera till kommunstyrelsen. 
5. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att omfördela budget från 
oförutsedda medel för tillkommande kostnader under året. 
6. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att göra tekniska förändringar av 
budgetramar under förutsättning att berörda nämnder är överens och att förändringarna 
är kostnadsmässigt neutrala i kommunens budget. 
7. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att uppta nya lån år 2022 enligt 
budgeterad nivå samt omsätta nuvarande lån som förfaller till betalning under året. 
8. Kommunfullmäktige fastställer driftbudgetramen för kommunens revisorer för år 
2022 i enlighet med kommunfullmäktiges presidiums förslag. 
 

Reservationer 
Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet. 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet. 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. 
 

Sammanfattning 
Av ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse framgår förslag till ramar för kommunens lån 
och borgen för de kommunala bolagens lån samt borgensavgift till de kommunala 
bolagen under kommande budgetår.  
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Ekonomiavdelningen förklarar i sin tjänsteskrivelse att när ett kommunalt bolag upptar 
ett lån med kommunal borgen krävs enligt EU-lagstiftning att kommunen ersätts för 
detta i form av en borgensavgift. På det sättet avser man undvika att offentligt ägda 
bolag får konkurrensfördelar gentemot fristående bolag genom subventionerad 
finansiering.  
 
Föreslagna förändringar jämfört med innevarande år baseras på ekonomiavdelningens 
bedömning av behov av lånefinansiering för vissa delar av Vimmerby kommuns och 
Vimmerby Energi och Miljö AB:s investeringar år 2022. 
 
Ekonomiavdelningen bedömer att Vimmerby kommuns nivå på borgensavgiften är 
skälig. De föreslår oförändrad borgensavgift, 0,5 procentenheter av utnyttjad borgen för 
år 2022. 
 
Ekonomiavdelningen rekommenderar inför år 2023 att en djupare översyn vidtas av 
borgensavgiften, i syfte att eventuellt införa en modell med differentierade borgens-
avgifter utifrån de kommunala bolagens olika förutsättningar och lånens olika 
bindningstider. På det sättet kan kommunen bättre styrka konkurrenskraftig finansiering 
gentemot bolagen, och förebygga otillbörlig konkurrens.  
 
Ekonomichef Roger Sjögren föredrar ärendet, med stöd av en presentation. 
 

Debattordning 
1. Gruppledare eller annan företrädare för respektive parti inleder, efter partiets 
storleksordning i fullmäktige, max 5 min. Möjlighet till replik. 
2. Ledamöter och tjänstgörande ersättare i fullmäktige. Debatt och yrkanden. 
3. Beslut. 
 

Företrädare för respektive parti inleder, efter storleksordning 
Jacob Käll (C) 
Helen Nilsson (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas budgetförslag. 
Marie Nicholson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Emil Larsson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas budgetförslag. 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till Vimmerbyalliansens budgetförslag. 
Lars Johansson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag. 
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Ledamöter och tjänstgörande ersättare, debatt. 
Anneli Jakobsson (-) 
Ingela Nilsson Nachtweij (-) 
Helen Nilsson (S) 
Eva Berglund (S) 
Emil Larsson (SD) 
Marie Nicholson (M) 
Lars Johansson (V) 
Peter Högberg (S) 
Jacob Käll (C) 
Ola Gustafsson (KD) 
 

Ledamöter och tjänstgörande ersättare, yrkanden. 
Peter Högberg (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas budgetförslag. 
Peter Fjällgård (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets budgetförslag. 
Anneli Jakobsson (-) yrkar bifall till Vänsterpartiets budgetförslag. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Leif Larsson (C) säger följande. 
Under överläggningarna har yrkats bifall till kommunstyrelsens budgetförslag. Utöver 
det har yrkats bifall till Socialdemokraternas, Vänsterpartiets samt Sverigedemo-
kraternas förslag.  
 
Ordföranden ställer de fyra förslagen mot varandra. Han finner att kommunfullmäktige 
har beslutat enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden noterar att ingen har kommenterat beslutspunkt 8. Han finner att 
fullmäktige har beslutat enligt det förslaget. 
 

Beslutsunderlag 
Föredragning för kommunfullmäktige 2021-06-14 om budget för år 2022, KS 2021.3222 
Förslag till beslut angående Budget för kommunens revisorer år 2022, KS 2021.3217 
Budgetförslag från Sverigedemokraterna år 2022 med plan 2023-24, KS 2021.3211 
Budgetförslag från Vänsterpartiet år 2022 med plan 2023-24, KS 2021.3100 
Budgetförslag från Socialdemokraterna år 2022 med plan 2023-24, KS 2021.3099 
Beslut KS 2021-06-02, § 171 
CESAM 2021-05-24 - synpunkter budget, KS 2021.3101 
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Tjänsteskrivelse Budget 2022-2024, KS 2021.3102 
Budget 2022 - Kommunstyrelsen 210602, KS 2021.3103 
 

Beslutet skickas till 
Kommunkoncernens nämnder och styrelser 
Koncernledningsgruppen 
Med handlingar. 
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§ 82  2021/65 Id  
 

Låne- och borgensram år 2022 för kommunkoncernen 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer för budgetåret 2022 total låne- och borgensram för 
kommunkoncernen till 1 670 mnkr. 
2. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimmerby kommun 
Förvaltnings AB:s låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 40 mnkr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. 
3. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimmerby Energi och 
Miljö AB:s låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 475 mnkr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader.  
4. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimarhem AB:s 
låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 400 mnkr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader.  
5. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimmerby Fibernät AB:s 
låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 50 mnkr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader.  
6. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgiften för borgensåtagande för lån till 
helägda bolag till 0,50 procent av utnyttjad borgen vid det senaste årsskiftet.     
 

Sammanfattning 
Av ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse framgår förslag till ramar för kommunens lån 
och borgen för de kommunala bolagens lån samt borgensavgift till de kommunala 
bolagen under kommande budgetår.  
 
Ekonomiavdelningen förklarar i sin tjänsteskrivelse att när ett kommunalt bolag upptar 
ett lån med kommunal borgen krävs enligt EU-lagstiftning att kommunen ersätts för 
detta i form av en borgensavgift. På det sättet avser man undvika att offentligt ägda 
bolag får konkurrensfördelar gentemot fristående bolag genom subventionerad 
finansiering.  
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Föreslagna förändringar jämfört med innevarande år baseras på ekonomiavdelningens 
bedömning av behov av lånefinansiering för vissa delar av Vimmerby kommuns och 
Vimmerby Energi och Miljö AB:s investeringar år 2022. 
 
Ekonomiavdelningen bedömer att Vimmerby kommuns nivå på borgensavgiften är 
skälig. De föreslår oförändrad borgensavgift, 0,5 procentenheter av utnyttjad borgen för 
år 2022. 
 
Ekonomiavdelningen rekommenderar inför år 2023 att en djupare översyn vidtas av 
borgensavgiften, i syfte att eventuellt införa en modell med differentierade borgens-
avgifter utifrån de kommunala bolagens olika förutsättningar och lånens olika 
bindningstider. På det sättet kan kommunen bättre styrka konkurrenskraftig finansiering 
gentemot bolagen, och förebygga otillbörlig konkurrens.  
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-06-02, § 172 
Tjänsteskrivelse Låneram och borgen 2022, KS 2021.3104 
 

Beslutet skickas till 
De helägda bolagens styrelser 
Koncernledningsgruppen 
Ekonomiavdelningen 
Med handlingar 
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§ 83  2021/224 Id  
 

Omdisponering av befintliga investeringar år 2021, maj månad 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner omdisponering av investeringar för år 2021 enligt 
förslag till befintliga investeringar inom ramen för 80 mnkr. 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen föreslår följande omdisponeringar av befintliga investeringar. 
Beloppen är i tusen kronor.      

Minskning av beslutade investeringar  
 Beslut KS Minskning Totalt 
Utbyggnad Södra Vi 
Förskola 

400 400 0 

Ny förskola Vimmerby 30 000 3 020 26 980 
Frödinge kök 10 000 2 500 7 500 
Krönsmon infart från RV 1 500 900 600 
Summa minskning:  6 820  
    
Utökning av beslutade investeringar  
 Beslut KS Ökning Totalt 
Ombyggnad av 
brandstation 

750 1 550 2 300 

Gymnasiet skalskydd 500 50 550 
Ryttargården 200 320 520 
Verksamhetsanpassning 
lokaler 

1 500 900 2 400 

Asfalteringsprogram 1 200 2 000 3 200 
Trafiksäkerhetsåtgärder 250 250 500 
Ny skola 1 000 1 000 2 000 
Driftoptimering 1 000 500 1 500 
Fritid – Elljusspår 250 250 500 
Summa ökning:  6 820  
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Tidigare nyttjad ram är 79 900 tkr, förslaget omfördelar 6 820 tkr av dessa till nio 
investeringar. 

Alla justeringar ryms inom den beslutade ramen från kommunfullmäktige för år 2021 på 
80 miljoner kronor. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-05-25 § 147 
 

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Utvecklingsavdelningen 
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§ 84  2021/225 Id  
 

Omdisponering av nya investeringar år 2021, maj månad 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner omdisponering av investeringar för år 2021 enligt 
förslag till nya investeringar inom ramen för 80 mnkr. 
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen föreslår följande omdisponeringar av nya investeringar. Beloppen är i 
tusen kronor. 
 
Minskning av beslutade investeringar 

 Beslut KS Minskning Totalt 
Ny förskola Vimmerby 26 980 4 700 22 280 
Summa minskning:  4 700  
    
Nya investeringar    
Rådhuset, ventilation 50   
Kulturskolan invändigt 1 300   
Djursdala skola 500   
Brännebro skola 500   
Tillgänglighetsanpassning 400   
Gymnasiet idrottshall 300   
GC-väg förrådsgatan 100   
GC-väg Nosshult 100   
AL-skolan upprustning 1 000   
Bryggor 200   
Fabriken, utrustning 100   
Kulturskolan 150   
Summa ökning: 4 700   
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Tidigare nyttjad ram är 79 900 tkr, förslaget omfördelar 4 700 tkr av dessa till 12 nya 
investeringar 2021. Alla justeringar ryms inom den beslutade ramen från 
kommunfullmäktige för år 2021 på 80 miljoner kronor. 

 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-05-25 § 148 
 

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Utvecklingsavdelningen 
Barn- och utbildningsnämnden 
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§ 85  2021/253 Id  
 

Kostnadsram för kommunstyrelsen vid överlåtelse av fast egendom 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att besluta om köp, försäljning, byte, 
gåva, fastighetsreglering, expropriation eller inlösen av fastighet eller del av fastighet, 
samt att upplåta tomträtt till ett värde av max tre mnkr. 
 

Sammanfattning 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår följande. 

Kommunstyrelsens reglemente säger för närvarande att kommunstyrelsen har rätt att 
besluta om ”köp, försäljning, byte, gåva, fastighetsreglering, expropriation eller inlösen 
av fastighet eller del av fastighet, samt upplåta tomträtt inom av fullmäktige fastställd 
kostnadsram och andra riktlinjer beträffande belopp och villkor i övrigt”. 

Något beslut om den kostnadsram som nämns i kommunstyrelsens reglemente finns inte 
och detta skapar onödig tidsåtgång och onödig administration för vissa försäljningar. 
Kommunstyrelsens delegationsordning fastställer vad som gäller för avyttring upp till 
max en miljon kronor för samhällsbyggnadsutskottet. 

Ett tydliggörande av kommunstyrelsens mandat skulle effektivisera processen för 
försäljningar inom den ram som föreslås. Bland annat tomterna på Krönsmon ligger 
inom denna ram. 
 
Förslaget bedöms effektivisera och minska handläggningstider främst för 
företagskunderna, samt minska de interna belastningarna. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-05-25 § 154 
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Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Administrativa avdelningen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Utvecklingsavdelningen 
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§ 86  2015/299 Id  
 

Medlemsinsats till Kommuninvest 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner ökad obligatorisk medlemsinsats i Kommuninvest 
för år 2021 från 900 kronor/ invånare till 1 000 kronor/ invånare i Vimmerby kommun, 
vilket för år 2021 motsvarar en inbetalning på 1 529 700 kronor. 
2. Kommunfullmäktige godkänner en justering av insatskapitalet för åren 2022 – 2024 
enligt följande: 

2022: 1 100 kronor/invånare 
2023: 1 200 kronor/invånare 
2024: 1 300 kronor/invånare 

 

Sammanfattning 
På Kommuninvests hemsida finns följande text under Stadgar och avtal: ”De kommuner 
och regioner som är medlemmar i Kommuninvest ekonomisk förening har undertecknat 
ett solidariskt borgensåtagande för Kommuninvests samtliga förpliktelser. Borgens-
förbindelsen har följande lydelse: ’Till säkerhet för samtliga förpliktelser som 
Kommuninvest i Sverige AB ingått eller kommer att ingå går undertecknade landsting 
och kommuner solidariskt i borgen såsom för egen skuld i enlighet med vad som anges i 
stadgarna för Kommuninvest ekonomisk förening.’” 
 
Av ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse framgår att Kommuninvest fattat ett beslut 
som innebär att medlemmarna i Kommuninvest ska betala in ökat insatskapital till 
föreningen. 
 
Vidare framgår att medlemmarna för närvarande har en total kapitalinsats motsvarande 
900 kr/ invånare. För år 2021 är det beslutat om att öka insatsen till 1 000 kronor/ 
invånare, vilket för Vimmerby kommuns del motsvarar 1 529 700 kronor. Insatserna 
kommer sedan successivt att räknas upp med 100 kronor/ invånare för varje respektive 
år till och med 2024.  
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Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-06-02, § 173 
Ökad obligatorisk medlemsinsats i Kommuninvest, KS 2021.3111  
Instruktion för inbetalning av obligatorisk medlemsinsats 2021, KS 2021.3112 
 

Beslutet skickas till 
Kommuninvest 
Ekonomiavdelningen 
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§ 87  2021/252 Id  
 

Årsredovisning 2020 och fråga om ansvarsfrihet för 
Samordningsförbundet i Kalmar län 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner, för Vimmerby kommuns del, årsredovisningen för 
Samordningsförbundet i Kalmar län år 2020. 
 
2. Kommunfullmäktige beviljar, för Vimmerby kommuns del, styrelsen för 
Samordningsförbundet i Kalmar län ansvarsfrihet för år 2020. 
 

Anmälan om jäv 
Lars Sandberg (C) anmäler jäv.  
Tomas Peterson (M) anmäler jäv.  
Marie Nicholson (M) anmäler jäv. (uppdrag via Region Kalmar län) 
Helen Nilsson (S) anmäler jäv. (uppdrag via Region Kalmar län) 
 

Sammanfattning 
Förhållandena för Samordningsförbundet i Kalmar län regleras i Lag (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser.  
 
PwC har granskat förbundets årsredovisning 2020. Av deras revisionsrapport framgår 
följande revisionsfrågor, med bedömning. 
 

”Revisionsfråga:  
Lämnar årsredovisningen upplysning om verksamhetens utfall, verksamhetens 
finansiering och den ekonomiska ställningen? 

Kommentar:  
Uppfyllt. Förvaltningsberättelsen innehåller information enligt LKBR och RKR:s 
rekommendationer. 
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Driftredovisningen överensstämmer i allt väsentligt till RKR R 14 Drift- och 
investeringsredovisning. Vi anser att driftredovisningen bör innehålla en uppföljning av 
individinsatser mot beslutad budget 2020. 
Förbundets egna kapital överstiger Nationella rådets riktlinjer med 82 596 kr. 
 

Revisionsfråga:  
Är årsredovisningens resultat förenligt med de mål som beslutats avseende god 
ekonomisk hushållning? 

Kommentar:  
Delvis uppfyllt. I årsredovisningen görs en avstämning mot förbundets mål för god 
ekonomisk hushållning som fastställts i budget för 2020. De finansiella målen uppfylls 
inte i och med förbundets resultat och ekonomiska ställning per 2020-12-31. 
De verksamhetsmässiga målen för år 2020 är uppfyllda. 
 

Revisionsfråga:  
Är räkenskaperna i allt väsentligt rättvisande? 

Kommentar:  
Uppfyllt. Vi bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. Räkenskaperna är 
upprättade enligt god redovisningssed.” 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-06-02, § 174 
Revisionsberättelse Samordningsförbund 2020 gemensam, KS 2021.2853 
Revisionsrapport Samordningsförbundet år 2020, KS 2021.2855 
Årsredovisning Samordningsförbund 2020 med bilagor, KS 2021.2854 
 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbundet i Kalmar län 
Ekonomiavdelningen 
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§ 88  2019/591 Id  
 

Byggnadsordning för Storgatan i Vimmerby 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar ”Byggnadsordning för del av centrala Vimmerby”, 
framtagen av Kalmar läns museum, som sin egen. 
 

Protokollsanteckning 
Lennart Nygren (S), 2:e vice ordförande, går in som ordförande på denna mötespunkt. 
 

Anmälan om jäv 
Ordförande Leif Larsson (C) anmäler jäv. 
Maria Wisberg (S) anmäler jäv.  
 

Sammanfattning 
Bebyggelseenheten vid Kalmar läns museum har på uppdrag av Samhällsbyggnads-
avdelningen vid Vimmerby kommun upprättat föreliggande Byggnadsordning för 
fastigheterna omkring Storgatan i Vimmerby stad.  
 
Av byggnadsordningen framgår att bakgrunden till uppdraget är att kommunen önskar 
stöd att tolka skyddsbestämmelserna i de detaljplaner som gäller för området. Vidare 
framgår att byggnadsordningen är avsedd att fungera som ett tillägg till detaljplanerna 
och förtydliga hur bebyggelsen inom området kan bevaras och utvecklas. Den syftar till 
att vara ett internt stöd för hur detaljplanerna ska tillämpas och ge en bredare förankring 
med gemensam syn på arkitektoniska, kulturhistoriska och miljömässiga kvaliteter. Den 
ska dessutom kunna fungera som faktaunderlag och inspiration till fastighetsägare och 
fastighetsmäklare, samt som underlag för att ta fram nya planer. 

 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår att samhällsbyggnadsavdelningen anser 
att byggnadsordningen kommer vara till hjälp för framtida beslut och förändringar för 
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både kommunen och berörda fastighetsägare samt behålla det kulturhistoriska värdet i 
området. 
 

Beslutsunderlag 
Byggnadsordning för del av centrala Vimmerby 2020, KS 2021.2927 
Beslut KS 2021-05-25 § 149 
 

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Administrativa avdelningen 
Miljö- och byggnadsnämnden 
Med handlingar. 
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§ 89  2020/58 Id  
 

Markanvisningsavtal med Mercatus Engineering AB - del av fastigheten 
Vimmerby 3:6 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner markanvisning till Mercatus Engineering AB i enlighet 
med upprättat förslag till markanvisningsavtal. 
 

Sammanfattning 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår följande. 
 
Mercatus Engineering AB har lämnat en förfrågan om markanvisning genom 
direktanvisning för ett ca 2 400 kvm stort område beläget inom fastigheten Vimmerby 
3:6. Företaget önskar expandera sin verksamhet och bygga nya lokaler anpassade efter 
dagens behov i anslutning till befintlig etablering. 
 
Berört markområde är enligt gällande detaljplan från 2008 utpekat som allmän plats 
sportfällt. I kommunens fördjupade översiktsplan för Vimmerby stad från 2016 föreslås 
dock en ändrad markanvändning till handel/verksamhet för det markområde som nu är 
aktuellt för markanvisning.  
En markanvisning ger aktören ensamrätt att under en begränsad tid förhandla med 
kommunen om överlåtelse av mark.  
 
Vidare framgår att en ny detaljplan behöver tas fram för markområdet för att möjliggöra 
den tänkta byggnationen. Samhällsbyggnadsavdelningen har ansökt om planändring för 
del av fastigheten Vimmerby 3:6. Planändringen avser dock ett större område än 
markanvisningsområdet. Om prövningen av detaljplanen visar att det är lämpligt med 
föreslagen verksamhet är kommunens avsikt att markanvisningen ska ersättas med ett 
marköverlåtelseavtal i samband med att detaljplanen antas. 
 
Samhällsbyggnadsavdelningen har upprättat ett förslag till markanvisningsavtal, och 
bedömer att markanvisningen är en förutsättning för utvecklingen av Mercatus 
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Engineering AB:s verksamhet. Markanvisningen är även gynnsam för Vimmerby 
kommuns fortsatta utveckling sett till verksamhetsetablering. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-05-25 § 165 
Markanvisning Del av Vimmerby 3.6. Mercatus Engineering AB, KS 2021.3058 
Avsiktsförklaring, kommande markförsäljning, Mercatus, Krönsmon tomt 5 och 6,  
KS 2020.101 
 

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen  
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Utvecklingsavdelningen 
Miljö- och byggnadsnämnden 
Med handlingar.
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§ 90  2018/628 Id  
 

Motion - Reformerat partistöd i Vimmerby kommun 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Sammanfattning 
Vänsterpartiets ledamöter Pia Young, Peter Fjällgård, Johanna Cederstrand, Lars 
Johansson och Jacob Kant skriver i sin motion om reformerat partistöd att en möjlighet 
är att mandatstödet delas på antalet mandat och möten under året.  
Motionärerna föreslår att de 90% av partistödet som utgör mandatstöd ska betalas ut i 
förhållande till hur fullmäktigeplatserna faktiskt fylls. De föreslår också att mandat 
anses användas när ordinarie och/eller ersättare tjänstgör helt eller delvis vid ett 
specifikt fullmäktige. 
 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår följande. Administrativa avdelningen 
fick i uppdrag att se över reglerna för och hanteringen av kommunens partistöd. Under 
framtagandet av nya regler prövades motionens förslag, men de nya reglerna innehöll 
slutligen endast vissa justeringar, bland annat utifrån den nya kommunallagen. Reglerna 
uppfyller därmed inte intentionerna i motionen. De fastställdes av kommunfullmäktige 
2020-11-16 § 125. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
Jacob Kant (V) yrkar bifall till motionen. 
Anneli Jakobsson (-) yrkar bifall till motionen. 
Marie Nicholson (M) yrkar bifall till beslutet i kommunstyrelsen att avslå motionen. 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordförande Leif Larsson (C) säger följande. 
Under överläggningarna har yrkats bifall till kommunstyrelsens förslag. Jacob kant (V) 
m fl har också yrkat att motionen ska bifallas. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra, och finner att fullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-05-25 § 150 
Beslut KF 2020-11-16 § 125 
Reformerat-partistöd-i-Vimmerby-kommun, KS 2018.3398 
 

Beslutet skickas till 
Pia Young (V) 
Peter Fjällgård (V) 
Johanna Cederstrand (V) 
Lars Johansson (V) 
Jacob Kant (V) 
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§ 91  2019/358 Id  
 

Motion om att inrätta en bilpool med gas-/elbilar i Vimmerby kommun 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Sammanfattning 
Daniel Nestor (S) och Anders Enqvist (S) skriver i sin motion "Inrätta en bilpool med 
gas-/elbilar i Vimmerby kommun" att en del av ambitionen att Vimmerby kommun blir 
en mer attraktiv kommun är att kommunen kan erbjuda människor en hållbar vardag. 
Motionärerna vill att det kommunala bolaget Vimmerby Energi och Miljö AB 
(VEMAB) anordnar en bilpool med gas-/eldrivna bilar. Det skulle ge kommuninvånare 
möjlighet att testa ny teknik, och samtidigt bidra till en bättre miljö, menar de, och 
förtydligar att man skulle kunna hyra bilarna gnom medlemskap. Genom kommuns 
satsning på elladdstolpar och gasmack, kommer en satsning på bilpool medföra att fler 
människor vill prova den nya tekniken. De menar att kommunen då bidrar till 
utvecklingen av fossilfria fordon. 
 
Daniel Nestor (S) och Anders Enqvist (S) föreslår följande. 
Kommunfullmäktige skriver in i VEMAB:s särskilda ägardirektiv att bolaget ska starta 
och driva en bilpool med el-/gasdrivna fordon. 
Bilpoolen görs tillgänglig för både företag och privatpersoner. 
Utreda framtida drift och ägarskap. 
 
Motionen remitterades till kommunstyrelseförvaltningens administrativa enhet, som 
inhämtade yttrande från VEMAB. De senare uttalar följande. ”I dagsläget ser det ut att 
vara svårt att få ekonomi i ett sådant initiativ och marknaden bedöms inte vara mogen. 
VD föreslår ett avslag i dagsläget men att frågan kommer att hållas under bevakning och 
när förutsättningarna tillåter kommer frågan att tas upp igen.  
 
Bedömningen i tjänsteskrivelsen från administrativa enheten är att i den situation då 
VEMAB bedömer att det inte finns förutsättningar för att starta en sådan verksamhet i 
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dagsläget, skulle det inte vara framgångsrikt att skriva in uppgiften i bolagets 
ägardirektiv. Bedömningen är dock att det är positivt att VEMAB har frågan på 
bevakning, då förutsättningarna kan förändras. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut 1 2021-05-25 § 151 
Motion om att inrätta en bilpool med gas-/ elbilar i Vimmerby kommun, KS 2021.378 
 

Beslutet skickas till 
Daniel Nestor (S) 
Anders Enqvist (S) 
Vimmerby Energi & Miljö AB 
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§ 92  2020/425 Id  
 

Medborgarförslag om belysning vid Wimer Bike Park 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller medborgarförslaget. 
 

Protokollsanteckning 
Angående kommunstyrelsens förslag i ärendet konstaterar ordförande Leif Larsson (C) 
att finansieringen av medborgarförslaget inte är en fråga för kommunfullmäktige. 
 

Sammanfattning 
Jörgen Thörn har lämnat ett medborgarförslag om att Wimer Bike Park, en cykelbana 
med hopp och doserade kurvor, belägen straxt utanför Vimmerby stad, utrustas med 
belysning, för att den ska kunna användas även kvällstid. 
 
Jörgen Thörn skriver att banan är populär och välbesökt, och att det borde vara 
värdefullt för kommunen att den kan användas även under den mörkare delen av året. 
 
Medborgarförslaget remitterades till samhällsbyggnadsavdelningen, som uttalade att 
investeringsmedel saknas för åtgärden, samt att den ekonomiska ramen kommande år 
inte är tillräcklig. 
 
Kommunfullmäktige återremitterade 2021-01-25 § 21 medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för kostnadsberäkning. 
 
Samhällsbyggnadsavdelningen uppger i tjänsteskrivelse KS 2021.2954 att kostnaden för 
nybyggnationen av belysningsanläggningen är beräknad till 60 000 kr. De skriver vidare 
att investeringsmedel saknas för byggande av föreslagen belysningsanläggning. Drift 
och underhåll beräknas till minde än 5000 kr per år. 
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Deltagande i debatten 
Daniel Nestor (S) yrkar bifall till medborgarförslaget och till kommunstyrelsens förslag. 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till attsats ett i kommunstyrelsens förslag. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att  
1. bifalla medborgarförslaget. 
2. finansiering sker inom ramen för investeringsbudgeten 2022. 

 

Beslutsunderlag 
Beslut 1 2021-05-25 § 153 
Medborgarförslag om belysning vid Wimer Bike Park, KS 2020.2165 
 

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Jörgen Thörn 
Med handlingar. 
För åtgärd. 

37S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 fb
d4

d1
77

-b
df

6-
44

2a
-8

6e
e-

15
b4

a4
27

34
2e



Sammanträdesprotokoll 
 
 
 
 
 

Kommunfullmäktige 

Datum  
2021-06-14 

 

 
 

 

 
 
 
 
§ 93  2021/34 Id  
 

Medborgarförslag om att låta kommuninvånare ta del av komposterat 
material 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 

Reservationer 
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet. 
 

Sammanfattning 
Linda Ogebrink har lämnat in ett medborgarförslag om att låta kommuninvånare få ta 
del av komposterat material (jord) som bildas efter att kommuninvånare lämnar 
kompostmaterial (löv, gräsklipp mm) på Vimmerbys återvinningsstation. 
 
Linda Ogebrink skriver att Vimmerby kommun borde ha tillräckligt med material för att 
både kunna använda i sina egna planteringar och låta det komma invånarna till del. 
Kommunen skulle eventuellt kunna ta betalt för det, menar hon. 
 
Ärendet remitterades till Vimmerby Energi & Miljö AB (VEMAB), som i sitt remissvar 
drar följande slutsats. ”Med anledning av det stora behovet av växtetablerande material i 
sluttäckningen av kommunens deponi så föreslår VEMAB i samverkan med 
gatukontoret att medborgarförslaget avslås.” 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 
Lars Johansson (V) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
Ola Gustafsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå 
medborgarförslaget. 
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att två förslag föreligger, kommunstyrelsens förslag och Lars 
Johanssons (V) förslag. Han ställer dem mot varandra, och finner att fullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2021-05-25 § 152 
Beslut om yttrande angående medborgarförslag om att låta kommuninvånare ta del av 
komposterat material, KS 2021.2159 
Yttrande angående medborgarförslag om att låta kommuninvånare ta del av komposterat 
material, KS 2021.2158 
Medborgarförslag - Att låta kommuninvånare ta del av komposterat material, KS 
2021.136 
 

Beslutet skickas till 
Linda Ogebrink  
Vimmerby Energi & Miljö AB 
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§ 94  2021/275 Id  
 

Ordförandens sommartal 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Leif Larsson (C) håller ett sommartal för åhörarna: 
 
Det är nu dags för sommarledigt, och vi kan göra en tillbakablick på en annorlunda tid. 
Pandemin har satt begränsningar för arbetet både inom verksamheterna och politiken. 
Vi har utvecklat de digitala mötena, och stärkt den digitala mognaden. Jag är mycket 
tacksam för att vi har kunnat se att det går att hantera digitala sammanträden även med 
fullstort fullmäktige. Det är en resa jag tror vi kommer se tillbaka på med stolthet. 
 
Jag är inte nöjd med hur vi varit tvungna att hantera det politiska arbetet, när vi inte har 
kunnat ses fysiskt, och endast kunnat ha ett minimum av föredragningar och 
information. Till exempel har återredovisningarna från nämnderna fått stå tillbaka; det 
behöver vi få igång och få att fungera igen. Kommunfullmäktige är ansvarigt, och måste 
ha återkoppling från verksamheterna. 
 
När möjlighet ges behöver vi ta steg tillbaka till fysiska mötesplatserna. Samtidigt kan 
vi ha kvar de möjligheter som de digitala mötena ger. Den digitala möteshanteringen 
skapar möjlighet för fler att vara med i det demokratiska arbetet. 
 
Nästa sammanträde med fullmäktige är den 6 september. Kanske kan vi då träffas 
fysiskt. Det som är avgörande är på vilket sätt vi kan normalisera arbetet. Det hänger på 
hur vi hanterar pandemin, som för närvarande ser ut som om den håller på att klinga av. 
Det hänger på vårt eget ansvar att hålla ut och hålla i och hålla avstånd. Följer vi regler 
och rekommendationer finns det nog förutsättningar att undvika en fjärde våg, och då få 
fysiska möten i större utsträckning framöver. 
 
Nu väntar sommaren. Vi har många sommardagar kvar, och jag tycker att vi ska ta 
tillvara dem, var och en.  
 
Jag vill slutligen tacka fullmäktiges ledamöter för det viktiga arbetet i demokratins 
tjänst. Ett tack också till kansliets personal som är oss behjälpliga på ett utmärkt sätt.  
Jag vill härmed önska er alla en glad sommar!
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